
3 w w w . F a r h e e k h t e g a n . i r معاون برنامه ریزی دانشگاه آزاد اسلامی در مراسم هفته پژوهش در واحد بوئین زهرا خطاب به منتقدان
دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »فعالیت های پژوهشی اعضای هیات علمی و دانشجویان از کیان دانشگاه 
آزاد اسلامی دفاع می کند و باعث رشد کیفی آن می شود.« به گزارش آنا، فریدون رهنمای رودپشتی با 
بیان اینکه زحمات زیادی کش�یده شده است تا این دانش�گاه به بزرگ ترین دانشگاه حضوری جهان 
تبدیل ش�ود، درباره بحث نگاه به دانش�گاه از منظر اقتصادی و کیفیت گفت: »دانش�گاه آزاد اس�لامی 
دانشگاهی مردمی است و از بودجه دولتی استفاده نمی کند.« رهنمای رودپشتی ادامه داد: »آموزش عالی 

کشور بدون حضور دانشگاه آزاد اسلامی نمی تواند حرکت رو به جلو داشته باشد.«

دفاع از کیان دانشگاه
دانشــــــگاه

حمید میرزاده خواستار شد 

خانواده دانشگاه آزاد اسلامی از حقانیت 
خود در برابر غرض ورزان دفاع کند 

فرهیخت��گان| افزایش 50 
درص��دی ح��ق جذب 
کارکن��ان دانش��گاه آزاد 
اسلامی در راستای تقویت خدمات مالی 
دانش��گاه به کارکن��ان و بهبود وضعیت 
پرداختی اعضای خدوم دانش��گاه و بالا 
رفتن میزان رضایت شغلی، به تصویب 

رسید.
نودوششمین جلسه هیات رئیسه دانشگاه 
آزاد اسلامی به ریاس��ت حمید میرزاده 

برگزار شد.
رئیس دانش��گاه آزاد اسلامی در ابتدای 
این جلس��ه با تبریک هفت��ه پژوهش به 
تمامی پژوهشگران و دانشمندان، گفت: 
»زندگی و س��رزندگی یک دانش��گاه به 
توسعه پژوهش های آن دانشگاه بستگی 
دارد و بحمدالله پس از انقلاب اس��لامی 
دانش��گاه های ای��ران در زمینه پژوهش 
توسعه پیدا کرده و پژوهش های مفیدی 
در راس��تای افزای��ش میزان مش��ارکت 
دانش��مندان ایرانی در تولید جهانی علم 

صوت گرفته است.«
می��رزاده با تاکید بر اینکه دانش��گاه آزاد 
اسلامی در حوزه پژوهش موفقیت هایی 
داش��ته اس��ت، تصریح کرد: »در همین 
خص��وص تاکنون بالغ بر 51 هزار مقاله 
ISI توسط دانش��مندان و پژوهشگران 
مق��الات  در  اس��لامی  آزاد  دانش��گاه 
بین المللی چاپ ش��ده که بیش از هفت 
هزار مقاله آن در س��ال گذشته به چاپ 

رسیده است.«
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی با بیان اینکه 
در زمینه پژوهش و توسعه آن راه طولانی 
در پیش داریم تا میزان تاثیر دانش��گاه را 
از طریق پژوهش در توس��عه اقتصادی 
افزایش دهیم، گفت: »با این وجود یک 
حرکت پر ش��تاب در کل کشور به طور 
عام و در دانش��گاه آزاد اس��لامی به طور 
خ��اص صورت گرفته اس��ت که امروز 
شاهد نتایج آن هس��تیم و باید به دنبال 
توس��عه این حوزه و کیفی سازی آن در 

دانشگاه ها باشیم.«
او در ادام��ه افزود: »هر طرح پژوهش��ی 
و دانش بنیانی که در مجموع واحدهای 
دانشگاه آزاد اسلامی برای تجاری سازی 
قابلیت تولید انبوه را داش��ته باشد به هر 
شکلی اعم از پرداخت وام یا کمک های 
مس��تقیم مورد حمایت سازمان مرکزی 
قرار خواهد گرفت تا میزان اثربخش��ی 
دانش��گاه در اقتصاد دانش بنیان افزایش 

پیدا کند.«
میرزاده با تاکید بر اینکه در حال حاضر 
بار ح��دود 30 درصد پژوهش کش��ور 
برعهده دانشگاه آزاد اسلامی است، اظهار 
کرد: »این درصد به ط��ور حتم در آینده 
افزای��ش پیدا خواهد ک��رد و ما به دنبال 
توسعه پژوهش هایی هستیم که قابلیت 
تجاری س��ازی داشته باش��ند و مشکلی 
از مش��کلات مملکت و مردم را از نظر 
رفاهی، اجتماعی و اقتصادی حل کنند.«

او در ادام��ه با اش��اره ب��ه صحبت های 
مغرضانه برخی افراد خاص درخصوص 
دانش��گاه آزاد اس��لامی، گف��ت: »م��ا 
از خانواده ه��ای دانش��جویانی ک��ه ب��ا 
بومی گزینی دانش��گاه آزاد اسلامی این 
فرص��ت ب��رای آنه��ا فراهم ش��ده که 
فرزندانشان در کنار آنها در مقاطع ارشد و 
دکتری تحصیل کنند و به خارج از ایران 
نروند، می خواهیم جواب دندان شکنی به 

این غرض ورزی ها بدهند.«

میرزاده با مقایسه نسبت استاد به دانشجو 
در دانش��گاه های ایران، گفت: »در حال 
حاض��ر 65 هزار دانش��جوی دکتری در 
دانش��گاه های دولتی مشغول به تحصیل 
هس��تند این در حالی اس��ت که در این 
دانش��گاه ها 17 هزار اس��تادیار فعالیت 
می کنند که نس��بت ای��ن دو 1 به 3/82 
می شود حال این نسبت در دانشگاه آزاد 
اس��لامی با 22 هزار دانش��جوی دکتری 
مش��غول به تحصیل و ح��دود 12 هزار 

استادیار یک به 1/83 است.«
او در ادامه خاطرنش��ان کرد: »این آمارها 

نشان می دهد که دانش��گاه آزاد اسلامی 
دانش��گاه کیفی ت��ری اس��ت چراکه در 
دانشگاه آزاد اس��لامی به ازای هر استاد 
1/83 دانشجو داریم ولی در دانشگاه های 
دولتی به ازای هر استاد نزدیک به چهار 

دانشجو وجود دارد.«
او ب��ا تاکید ب��ر اینکه در دانش��گاه آزاد 
اس��لامی 58 هزار و 700 نفر اس��تاد و 
عضو هیات علمی هس��تند، گفت: »این 
نهایت بی انصافی اس��ت ک��ه منتقدان و 
مغرضان دانشگاه آزاد اسلامی این موارد 

را نادیده می گیرند.«

 
  سرانه فضای آموزشی در 
دانشگاه آزاد اسلامی 4 برابر 

دانشگاه های دولتی است
رئیس دانش��گاه آزاد اس��لامی با اشاره 
به سرانه فضای آموزش��ی دانشگاه آزاد 
اسلامی، عنوان کرد:» فضای آموزشی در 
دانشگاه آزاد اسلامی چهار برای فضای 
آموزشی دانشگاه های دولتی است ما در 
دانشگاه آزاد اسلامی از فضای آموزشی، 
استاد و نس��بت کیفی تر نسبت به سایر 

دانشگاه ها برخوردار هستیم.«
 میرزاده با تاکید بر اینکه دانش��گاه آزاد 
اس��لامی در زمینه های مختل��ف باری 
از دوش دولت برداش��ته اس��ت، گفت: 
»دانش��گاه آزاد اس��لامی به طور مستقیم 
به 100 هزار نفر حق��وق می دهد که از 
این طریق بر اشتغالزایی کشور نیز تاثیر 

مستقیم دارد.«
او اف��زود: »در همین راس��تا ما انتظار 
داریم که تمام خدمات دانش��گاه آزاد 
اسلامی دیده شود و عده ای چشمشان 
را بر حقایق و خدمات دانش��گاه آزاد 
اس��لامی نبندند.« میرزاده با بیان اینکه 
فلس��فه انقلاب اس��لامی و پس از آن 
حض��ور در جبهه ها این بوده که دروغ 
در این مملکت حاکم نش��ود، تصریح 
کرد: »دانش��گاه آزاد اسلامی دستاورد 
انقلاب اسلامی است و ما باید در دنیا 
به این دانشگاه افتخار کنیم نه اینکه با 
دروغ و تهمت س��عی کنیم دانشگاه را 

به حاشیه ببریم.«

  افزایش 50 درصدی 
 حق جذب کارکنان 
دانشگاه آزاد اسلامی

همچنین در این جلس��ه پیرو پیش��نهاد 
معاون��ت اداری و مال��ی دانش��گاه آزاد 
اسلامی و در راس��تای تقویت خدمات 
مال��ی دانش��گاه ب��ه کارکن��ان و بهبود 
وضعی��ت پرداخت��ی اعض��ای خ��دوم 
دانش��گاه و ب��الا رفتن می��زان رضایت 
ش��غلی، مصوبه افزای��ش 50 درصدی 
ح��ق ج��ذب کارکن��ان دانش��گاه آزاد 
 اس��لامی از تاری��خ اول مهر س��ال 93 

به تصویب رسید.

دانشگاه گزارش يکــــــ محسن هاشمی: 

بالاترین سرانه آموزشی در کشور متعلق به دانشگاه آزاد اسلامی است

فرهیختگان| معاون عمرانی دانش��گاه آزاد اسلامی 
در مراس��م هفته پژوه��ش در واحد تهران غرب 
با تاکید بر 20 میلیون متر مربع فضای آموزش��ی 
دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی 
بیش��ترین سرانه فضای آموزش��ی را در بین همه 

دانشگاه های کشور دارد.«
محس��ن هاش��می در نشس��ت تخصصی هفته 
پژوه��ش در واحد ته��ران غرب دانش��گاه آزاد 
اسلامی گفت: »دانشگاه آزاد اسلامی در سال 61 
با پیش��نهاد آیت الله هاشمی رفسنجانی و حمایت 
س��ران س��ه قوه و امام خمینی)ره(، در روزگاری 
تاسیس شد که عده ای با حضور بخش خصوصی 

در امر تعلیم و تربیت مخالف بودند.«
او با بیان اینکه هم اکنون بیش از 30 س��ال از عمر 
دانش��گاه آزاد اس��لامی می گ��ذرد، تصریح کرد: 
»در همه این س��ال ها در ح��دود 40 هزار عضو 
هیات علم��ی در این دانش��گاه جذب ش��دند که 
این به معنی حضور بی��ش از 40 درصد اعضای 

هیات علمی کشور در این دانشگاه است.«
محسن هاشمی ادامه داد: »وجود 45 هزار کارمند 

که با جمع آنها ب��ا اعضای هیات علمی جمعیت 
اس��تخدام ش��ده در این دانش��گاه ب��ه 100 هزار 
نفر می رس��د، به خوبی گوی��ای عظمت و نقش 

تاثیر گذار این نهاد آموزشی در کشور است.«
او در ادام��ه از 20 میلی��ون مت��ر مرب��ع فض��ای 
این دانش��گاه به صورت کلی خب��ر داد و گفت: 
»هم اکنون این دانش��گاه با احتساب فضاهای در 
حال س��اخت در ح��دود 20 میلی��ون متر مربع 
فضای آموزش��ی دارد که با احتساب یک میلیون 
و 700 ه��زار دانش��جویی که در دانش��گاه آزاد 
اس��لامی مش��غول ب��ه تحصیل هس��تند، فضای 
آموزشی این نهاد بسیار بیشتر از استاندارد فضای 

آموزشی کشور اس��ت.« او دانشگاه آزاد اسلامی 
را بزرگ ترین دانش��گاه حض��وری جهان خواند 
وگفت: »این دانشگاه به عنوان بزرگ ترین دانشگاه 
حضوری جهان برای سال آینده بودجه پژوهشی 
در حدود 200 میلیارد تومان خواهد داش��ت که 
برای تحقق آن، بای��د 80 میلیارد تومان از بیرون 
جذب شود که این تعاملی بسیار مناسب با دولت 

و بخش صنعت را می طلبد.«
معاون عمرانی دانش��گاه آزاد اسلامی تاکید کرد: 
»واحده��ای دانش��گاه آزاد اس��لامی در تهران در 
53 س��اختمان و در 600 کیلومت��ر پخش و مجزا 
هس��تند که برای سروسامان دادن به این وضعیت 
ط��رح تجمی��ع اجرایی ش��د ت��ا در چهار س��ال 
آینده همه این واحدها با ش��کل و شمایل بسیار 
مناسب از دانش��جویان استقبال کند.« او ادامه داد: 
»س��ایت حکیمیه برای تهران شمال در فضایی به 
مس��احت 20 هکتار و زمین شش هکتاری برای 
واحد پزش��کی و پیراپزشکی با 20 هزار دانشجو 
در ح��ال احداث اس��ت که امیدواریم براس��اس 
برنامه ریزی های انجام شده به موقع به پایان برسد.«

 تشکیل دفتر امور ورزش بانوان در معاونت ورزش
نهمی�ن جلس�ه کمیس�یون دائمی هیات امنای دانش�گاه آزاد اس�لامی ب�ا حضور رئیس 
دانش�گاه آزاد اس�لامی و اعضا برگزار شد. در ابتدای این جلس�ه حمید میرزاده، رئیس 
دانشگاه آزاد اسلامی با ارزیابی مثبت از وضعیت فعلی دانشگاه آزاد اسلامی گفت: »در 
ح�ال حاضر با کاهش 72 ش�عبه دانش�گاه از طریق ادغام با واحده�ای مادر یا انحلال 
واحدهای کوچک و زیان ده، توانسته ایم تعداد واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی را به 400 
واحد برس�انیم که از کیفیت قابل قبولی برخوردارند.« او افزود: »با تدابیر اندیشیده شده 
در س�ال گذش�ته، تعداد واحدهای زیان ده دانشگاه آزاد اس�لامی از 235 واحد به 170 
واح�د کاهش یافته که این موفقیت قابل توجهی اس�ت.« او ب�ا بیان اینکه از 400 واحد 
موجود، 260 واحد مجری طرح کارشناسی ارشد و دکتری هستند، ضمن ابراز امیدواری 
ب�ه کاهش تع�داد واحدهای موجود اف�زود: »از آنجا که یکی از رویکردهای اساس�ی ما 
چابک س�ازی و کوچک س�ازی است، برای کیفی س�ازی دانش�گاه باید تعداد واحدها را 

کاهش دهیم.«
در ادامه شایانفر، رئیس مرکز هیات های امنا استانی دانشگاه آزاد اسلامی به ارائه گزارشی 
از این مرکز پرداخت و گفت: »تا به حال 163 جلسه هیات امنای استانی برگزار شده که از 

این تعداد، 147 جلسه مربوط به دوره مدیریت دکتر میرزاده است.«
او افزود: »دکتر میرزاده با پش�تکار و اراده جدی در راس�تای بهبود و ارتقای شرایط کیفی 

دانشگاه آزاد اسلامی، در بیش از 60درصد این جلسات شخصا حضور داشته است.« 
در نهمین جلسه کمیسیون دائمی هیات امنای دانشگاه آزاد اسلامی، نمودار سازمانی مرکز 
هیات امناهای اس�تانی دانشگاه براساس پیش�نهاد دفتر تشکیلات و روش های دانشگاه 
تصویب ش�د. همچنین پیرو نامه معاونت برنامه ریزی درباره ادغام دو حوزه »آموزش�ی و 
تحصیلات تکمیلی« با »معاونت دانش�جویی« در واحد مج�ازی )الکترونیکی( موضوع در 

جلسه کمیسیون دائمی مطرح و با ادغام این دو معاونت موافقت شد. 
سپس کلیات آیین نامه تاسیس واحدهای برون مرزی دانشگاه آزاد اسلامی تایید و مقرر 
شد شیوه نامه اجرایی با توجه به اصلاحات موردنظر تهیه و در جلسات آینده کمیسیون 
مط�رح ش�ود. از دیگر موارد مطروحه در این جلس�ه می توان به نمودار س�ازمانی اداره 
کل امور ش�اهد و ایثارگران دانشگاه و پیش�نهاد مدیرکل تشکل های اسلامی- سیاسی 
دانش�گاه آزاد اس�لامی در مورد ارتقای س�طح س�ازمانی دو مدیریت »ط�رح، برنامه و 
آموزش« و »رس�انه و روابط عمومی« به معاونت اش�اره کرد که پس از بحث و بررسی، 
با مخالفت اعضا مواجه ش�د. در ادامه این جلس�ه با توجه به برابر بودن تعداد تیم های 
فعال ورزش�ی بانوان و آقایان در دانش�گاه آزاد اس�لامی و لزوم توج�ه ویژه به ورزش 
بانوان، مقرر شد دفتر امور ورزش بانوان مستقیما زیرنظر معاونت ورزشی تشکیل شود 

و آغاز به کار کند. 
در پایان آیین نامه نحوه تش�کیل شورای دانش�گاه مورد بررسی قرار گرفت و با افزایش 
تعداد اعضای تخصصی ش�ورای دانش�گاه از س�ه نفر به پنج نفر موافقت شد، همچنین 
در مورد الگوی س�ازمانی واحدهای دانشگاهی براس�اس مصوبات هیات امنای مرکزی و 

هیات امنای استانی پس از بررسی مجدد اعضا ادامه بحث به جلسه بعد موکول شد. 

:0912671 
فکری به حال کمک هزینه تحصیلی 
دانشگاه ها بکنید با شرایطی که دارند 

بیشتر دردسرساز هستند.
:0912521 

با سلام. می خواستم بپرسم چرا ستون 
آشپزی روزنامه را حذف کرده اید. 

:0918879 
با س��لام. چرا اجرای بخش��نامه ادامه 
تحصیل کارکنان دانشگاه آزاد اسلامی 
معلق مانده و اقدامی صورت نمی گیرد. 

:0914417 
لطف��ا درب��اره فیل��م خان��ه پدری 

کیانوش عیاری مطلب بنویسید. 
:0912500 

لطفا وضعی��ت هوای آل��وده تهران 
را پیگی��ری کنی��د. مس��ئولان مدام 
پاسکاری می کنند و مردم در آلودگی 

جان می دهند. 

طه هاشمی مطرح کرد
اجرای سیاست های کلان 

دانشگاه با نظارت شورای 
راهبردی فرهنگی در استان ها

فرهیخت��گان| نخستین جلسه شورای 
اجتماع��ی  فرهنگ��ی،  راهب��ردی 
دانشگاه آزاد اسلامی استان خراسان 
رضوی با حضور مع��اون فرهنگی 
اجتماعی دانش��گاه آزاد اسلامی در 

مشهد مقدس برگزار شد. 
معاون فرهنگی دانشگاه آزاد اسلامی 
در باره شکل گیری و ترکیب شورای 
راهبردی فرهنگی، اجتماعی در هر 
اس��تان به آن��ا گفت: »خرداد س��ال 
جاری ش��ورای راهبردی فرهنگی، 
اجتماعی سازمان مرکزی مصوبه ای 
را ابلاغ کرد و براس��اس آن در تمام 
استان ها شورای راهبردی فرهنگی، 

اجتماعی تشکیل شد.« 
هاشمی در ادامه افزود: »ما معتقدیم 
برنامه ریزی فرهنگی برای اس��تان ها 
و واحدهای دانش��گاه آزاد اسلامی 
در س��ازمان مرکزی امری پسندیده 
و دقی��ق نیس��ت و روش اصول��ی 
این اس��ت ک��ه راهبردها از س��وی 
مرکز اعلام ش��ود و خ��ود واحدها 
در س��طح خرد و شورای استانی در 
سطح کلان تر، برنامه های فرهنگی و 
اجتماعی مبتنی بر نیاز هر اس��تان را 

طراحی و به ما اعلام کنند.« 
او در ادام��ه با اش��اره به اصلاحات 
صورت گرفت��ه در برنامه پنج س��اله 
و چش��م انداز دانشگاه آزاد اسلامی 
افزود: »در بررسی این برنامه هشت 
مح��ور اساس��ی و 300 س��رفصل 
براس��اس اسناد بالادس��تی فرهنگی 
تعیین شد.« معاون فرهنگی اجتماعی 
دانش��گاه آزاد اس��لامی همچنین با 
تاکید بر اهمیت شکل گیری شورای 
راهب��ردی در هر اس��تان گفت: »با 
تشکیل این ش��وراها ظرفیت بسیار 
خوبی برای اجرای بهتر سیاست ها 
و راهبرده��ای فرهنگی-اجتماع��ی 
دانشگاه آزاد اسلامی به وجود آمده 

است.« 

وزیر بهداشت:
 ادامه موفقیت  دانشگاه ها

در گرو هم اندیشی است

فرهیختگان| حسن قاضی زاده هاشمی 
در همای��ش س��یزدهمین اج��لاس 
هم اندیش��ی اس��تادان دانشگاه های 
فعالیت ه��ای  »در  گف��ت:  کش��ور 
دانش��گاهی باید تا جایی که ممکن 
است حضور استادان و دانشجویان 
فراگیر باش��د.« او ادامه داد: »مطمئنا 
هم اندیش��ی بدون همدلی صورت 
نخواهد گرفت. متاس��فانه برخی از 
حجاب ه��ای فعلی صوری و نالازم 

است. 
در برخ��ی مواق��ع ما دچ��ار توهم 
می ش��ویم. متاس��فانه این توهم در 
همه زمینه ها وجود دارد که ناشی از 
خودشیفتگی است.« هاشمی اضافه 
کرد: »اگر بتوان جلسات هم اندیشی 
مثبت با دانش��جویان برگ��زار کرد، 
بسیاری از مشکلات ما حل خواهد 
شد.دس��تور دین و ش��رط عقل این 
است که ادامه حرکت موفقیت آمیز 
دانش��گاه ها در گ��رو هم اندیش��ی 

است.«
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 عارف: برخی می خواهند فضای امنیتی 
در دانشگاه ها بماند

فرهیختگان| رئیس بنیاد امید ایرانیان تاکید کرد: »جنبش دانش��جویی نباید به تریبون 
جریان های سیاسی خارج از دانشگاه تبدیل شود و نباید پرچم جریان های سیاسی 
توسط دانشجویان در دانشگاه به اهتزاز درآید.« محمدرضا عارف در نشست مشترک 
تشکل های دانشجویی دانشگاه های دولتی و آزاد که به مناسبت روز وحدت حوزه و 
دانشگاه در اردوگاه شهید باهنر برگزار شد افزود: »متاسفانه کمتر از این تجربه استفاده 
می ش��ود، به گونه ای که بعدا دانشجو متوجه می شود که این فعالیت و اظهارنظرش 
غلط بوده است.« او با بیان اینکه نگران جنبش دانشجویی هستیم، خاطرنشان کرد: 
»این ش��رایط، در شان دانشجو و انقلاب فرهنگی ما نیست و اگر امروز مدیران در 
دانشگاه ها با دانشجویان همکاری نمی کنند باید گذشته دانشجویی آن مدیر را بررسی 
کرد، به طوری که اگر با دانش��جو همفکری شود حتی می توان مشکلات بودجه ای 
دانشگاه ها را هم حل کرد.« عارف اضافه کرد: »اگر خطایی از سوی دانشجو صورت 
پذیرد، باید گفت که بی ش��ک او را متهم می کنند و بای��د مواظب بود تا به این امر 
دچار نش��ویم.« عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اشاره به همسویی جنبش 
دانش��جویی با تشکل های دیگر یادآور ش��د: »راهی جز ارتباط با تشکلات همسو 
ندارید، پس باید دنبال وحدت به معنی واقعی و همدلی با تش��کلات دانش��جویی 
دیگر باشید چراکه اهداف این جنبش به نوعی مشترک است و حتی می توان با رقبا 
نیز همفکری کرد زیرا یکی از مشکلات این جنبش انحصارطلبی است و باید یک 
رقابت بدون الصاق برچسب به دیگری در این جنبش مطرح شود.« او با بیان اینکه 
در دانشگاه رقابت بر سر جذب حداکثری باشد، گفت: »باید کسانی که با شما حتی 

دشمنی دارند، جذب شوند تا بیایند و اصلاح  شوند.« 
عارف با یادآوری وضعیت روحی و عصبی دانشجویان اظهارکرد: »دانشجویان ما 
یک حالت خمودگی و ناامیدی در آنها مش��هود است و باید این فضا تغییر کند. 
البته باید گفت این فضا یعنی فضای ناامیدی و امنیتی و تک بعدی شدن دانشگاه ها 
توسط اشخاصی بر محیط دانشگاه ها تحمیل شد و اکنون نیز این اشخاص درصدد 
هس��تند تا همین وضعیت ثابت بماند اما ش��ما دانشجویان باید این فضا را تغییر 
بدهید.« این استاد دانشگاه با بیان اینکه انتقاد یکی از فعالیت های دانشجویان است، 
تصریح کرد: »دانشجو باید منتقد باشد اما این انتقاد باید سازنده و بجا باشد یعنی 
حتی باید از دولت همس��و نیز انتقاد کرد اما این انتقاد درست و سازنده باشد که 
از این بعد می توان به برگزاری کرسی های آزاداندیشی در دانشگاه ها اشاره کرد.« 
او تاکید کرد: »باید مسائل و مشکلات کرسی های آزاداندیشی حل شود به گونه ای 
که بعد از برگزاری کرس��ی های آزاداندیشی افراد بازداشت نشوند که این شایسته 
دانشجویان ما نیست.« رئیس بنیاد امید ایرانیان درخصوص انتخابات آتی مجلس 
خاطرنشان کرد: »جنبش دانشجویی نمی تواند بی تفاوت از کنار مسائل سیاسی و 
انتخابات بگذرد و باید در آن حضور داشته باشد و در صحنه ها نیز پیشتاز باشد و 
انتخابات مجلس نیز از جایگاه بالایی برخوردار است که باید همگان به خصوص 
گروه های سیاس��ی مخالف و همچنین گروه های سیاسی موافق برای حضور در 
انتخابات تشویق شوند.« عارف درباره اصلاح طلبی یادآور شد: »ذات اصلاح طلبی 
مسئولیت پذیر اس��ت چراکه اصلاح طلبان در انقلاب س��هیم بودند و به حریفان 
خود می گویند باید آماده ورود به میادین انتخاباتی باشند.« او با اشاره به عملکرد 
مجلس در رابطه با استیضاح رضا فرجی دانا وزیر سابق علوم گفت: جای گلایه 
دارد که چرا نبای��د آقای فرجی دانا در وزارت علوم به کارش ادامه دهد به طوری 
که درخصوص گزینه های پیشنهادی از سوی رئیس جمهور کم لطفی هایی شد البته 
بعد از فراز و نش��یب های بس��یار، فرهادی که سابقه علمی و مدیریتی خوبی هم 
دارد، به عنوان وزیر علوم تعیین ش��دند.« عارف همچنین در بخش دیگری از این 
نشست به پرسش های دانشجویان پاسخ داد. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
در پاس��خ به سوال یکی از دانشجویان درباره نامه یک نماینده مجلس به وی در 
مورد مس��ائل کش��ور گفت: »وقت ندارم به این مسائل بپردازم، اما حق هر فردی 
می دانم که موضع خود را بیان کند.« او افزود: »اگر مش��کلات کش��ور را بررسی 
کنیم مش��خص می شود که این مشکلات مربوط به یک سال اخیر نبوده و مربوط 
به دولت گذش��ته است.« او همچنین در پاسخ به سوال دانشجوی دیگری مبنی بر 
اینکه آیا تعریف اصلاح طلبی بعد از انتخابات 92 تغییر کرده یا نه، گفت: »تعریف 

اصلاح طلبی ربطی به انتخابات ندارد.« 
عضو مجمع تش��خیص مصلحت نظام خاطرنش��ان کرد: »همواره شعارهایی که 
مطرح کردیم مبتنی بر خردورزی و اخلاق بوده و همواره اعتقاد داش��تیم که باید 
اصلاح را از خود ش��روع کنیم. عارف در پاسخ به سوال دانشجویی مبنی بر اینکه 
ارتباطش با دولت یازدهم چگونه است نیز افزود: »رابطه ام با دولت روحانی رابطه 
خوبی است، البته دوستان کمتر به مشورت نیاز دارند، از این رو خیلی زمینه ارتباط 
کاری با هم نداریم.« عضو مجمع تش��خیص مصلحت نظام در پاس��خ به س��وال 
دانش��جوی دیگری مبنی بر اینکه آیا روزنامه کیهان صدای حاکمیت نظام اس��ت، 
گفت: »روزنامه کیهان صدای روزنامه کیهان است.« او در پاسخ به سوال دانشجوی 
دیگری درباره ساز وکار حضور اصلاح طلبان در انتخابات مجلس افزود: »برای ما 

فراتر از یک اتحاد، یک اجماع مورد توجه است.« 


